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ÚVODNÍ SLOVO

Milí bratři a sestry, čtenáři Kobylístku,

Začalo to popelem a končí to slavným 
Aleluja! Vstupujeme dnes do svatého 
týdne. V něm vrcholí dílo vykoupe-

ní lidstva Ježíšem Kristem, který se vnořil 
vtělením do našeho života poznamenaného 
zlem, utrpením a smrtí, aby to s námi prožil 
a svým zmrtvýchvstáním nás z toho vytáhl. 
My všichni jsme byli tím, co za chvíli proži-
jí naši katechumeni – svátostmi křesťanské 
iniciace – křtem, biřmováním a eucharistií 
vtaženi do nového života v Kristu. Všichni 
dobře víme, že tento život nosíme „v hlině-
ných nádobách“, jsme vystaveni mnoha po-
kušením a utrpením a těžkým, smrtelným 
hříchem můžeme tento nový život i ztratit. 
Pán Ježíš proto chtěl, aby církev pokračova-
la v jeho díle spásy, také ve vztahu ke svým 
vlastním členům zejména svátostí smíření. 
Svátost smíření je svátostí uzdravení nebo 
dokonce znovuoživení.
Svátost smíření pramení přímo z velikonoč-
ního tajemství. Vždyť hned o Velikonoční 
neděli se Pán ukázal apoštolům zavřeným 
ve večeřadle, pozdravil je slovy „Pokoj vám!“, 
dechl na ně a řekl: „Přijměte Ducha svaté-
ho! Komu hříchy odpustíte, jsou odpuštěny“. 
Tato část Písma nám odhaluje vnitřní dyna-
miku této svátosti. Především ukazuje, že 
odpuštění hříchů si nemůžeme dát my sami. 
A že odpuštění není plodem našich námah 
a snažení, nýbrž je darem Ducha svatého, 
který nás ponořuje do lázně milosrdenství, 
které nepřetržitě proudí z probodnutého 
srdce Krista, který byl ukřižován pro naše 
hříchy a vstal z mrtvých pro naše osprave-
dlnění, „jeho ranami jsme uzdraveni.“ Když 
se otevřeme Božímu odpuštění, cítíme, vní-
máme v srdci pokoj, který může dát jedině 
Ježíš. Jedině On.

Církev – společenství svolávané Pánem, 
je místem, v němž je mimořádně přítomen 
Duch svatý, který obnovuje lidská srdce a 
ze všech tvoří jednotné společenství bratří 
a sester v Kristu. Proto nestačí žádat o od-
puštění Pána jen ve vlastním srdci, ale je ne-
zbytné pokorně a s důvěrou vyznat své hří-
chy služebníku církve, biskupovi nebo knězi. 
Při slavení této svátosti představuje kněz ne-
jenom Boha, nýbrž i celé společenství, které 
se rozpoznává v křehkosti každého svého 
člena, raduje se z jeho vyznání, smiřuje se 
s ním, povzbuzuje ho a provází ho na cestě 
obrácení a lidského a křesťanského zrání. 
Křesťan pak vnímá, že si vylévá srdce před 
Bohem, církví, bratřími a sestrami. Nebojme 
se svátosti smíření! Kdo stojí ve frontě k vy-
znání svých vin, může prožívat zahanbení i 
obavy, jak bude přijat knězem, ale když vše 
s vírou ve velké Boží milosrdenství prožije, 
vychází očištěný, osvobozený, uzdravený, ob-
darovaný a šťastný. Taková je krása dobře 
prožitého smíření s Bohem a církví.
Oživme si to krásné podobenství o synu, 
který odešel z otcova domu. Když mu došlo, 
co tím udělal, kam se až propadl, rozho-
dl se vrátit domů, nikoli však jako syn, ale 
jako sluha, otrok. Takovou vinu a zahanbe-
ní pocítil ve svém srdci. Jaké však bylo jeho 
překvapení, když začal s vyznáváním vin, že 
otec jej nenechal ani domluvit, objal ho, po-
líbil a vystrojil hostinu!
Bratři a sestry, to se děje vždy, když sla-
víme smíření. Prosme navzájem za sebe, 
abychom ho opravdu slavili nejen zvykově 
a povinnostně odbyli. Všem přeji radostné 
Velikonoce s obnoveným srdcem i vztahy a 
všem žehnám

P. Josef Brtník
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Velikonoční bohoslužby

Přehled bohoslužeb Svatého týdne vyšel v 
březnovém Kobylístku a k dispozici je také 
na vývěskách a farním webu v rubrice bo-
hoslužby: www.terezicka.cz 

Tomáš Redlich

Ministrantské nácviky na velikonoční 
triduum
Velikonoce jsou hlavním křesťanským 
svátkem. Abychom je dobře prožili, je tře-
ba se na ně také dobře připravit. Samotná 
příprava a nácviky ministrantů proběh-
nou následovně: Na Zelený čtvrtek v 17.00. 
Mše svatá na památku Večeře Páně bude 
v 18.30. Na Velký pátek projdeme od 15.00 
spolu s dětmi křížovou cestu. Nácvik mini-
strantů pak začne v 17.00. Obřady Velké-
ho pátku začínají v 18.30. Na Bílou sobotu 
bude nácvik ministrantů již v 9.00 ráno. 
Od 10.30 do 14.00 budeme mít možnost 
podniknout výlet do přírody. Mše svatá z 
vigilie velké noci začíná ve 21.00. Minis-
trovat při těchto třech dnech bude pouze 
ten, kdo se zúčastní nácviků. Děkujeme za 
pochopení a rodičům za spolupráci.

P. Ladislav Banďouch

Svátost smíření a Křížová cesta pro 
děti
Zveme všechny děti připravit své srdce na 
velikonoční setkání s Pánem Ježíšem. Pří-
ležitost slavit tuto svátost uzdravení a od-
puštění budeme mít ve středu 1. dubna v 
16.00 v kostele. Začneme krátkým spo-
lečným uvedením. Nebojme se přijít a za-
žít tu radost z návratu k otci, který na nás 
čeká, protože nás má rád. Současně zveme 
všechny děti prožít společně na Velký pá-
tek 3. dubna křížovou cestu. Začátek bude 
v 15.00 v kostele.           P. Ladislav Banďouch

Dny víry - zapojíme se?

„Chceme lidem představit křesťanství, 
které není uzavřeno ve svých kostelích, 
ale naopak komunikuje s veřejností. 
Naším cílem je setkat se s obyvateli Pra-
hy a moderními způsoby jim zprostřed-
kovat základní informace o křesťanství 
i o evangeliu,“ vysvětluje vedoucí or-
ganizačního týmu P. Michal Němeček. 
Projekt přímo navazuje na Noc kostelů, 
která vznikla po obdobné městské misii 
ve Vídni v roce 2003.
Prahu čeká na jaře městská misie s ná-
zvem Dny víry. Během prvního červnového 
týdne se uskuteční řada akcí, které obyva-
telům hlavního města představí duchovní 
rozměr křesťanství i životní styl věřících. 
Unikátní ekumenický projekt připravuje 
Arcibiskupství pražské společně s řeholní-
mi komunitami a novými hnutími.
Na programu bude celá řada kulturních, 



Kobylístek4

zprávy z farnosti

vzdělávacích i duchovních aktivit pro 
všechny věkové kategorie. Nebudou chy-
bět například informační stany nebo vy-
stoupení umělců na hlavních pražských 
bulvárech. Celý projekt vyvrcholí v sobo-
tu 6. června koncertem Hradišťanu v cen-
tru Prahy a následným průvodem světla do 
kostela Nejsvětějšího Salvátora.v
Kromě těchto aktivit, které připravuje or-
ganizační tým Dnů víry, bude pro úspěch 
misií stěžejní zapojení pražských farnos-
tí a sborů. „Zkušenosti z obdobných měst-
ských misií ve Vídni a Bratislavě ukazu-
jí, že stačí, když si každá farnost připraví 
třeba jen jeden bod programu. Důležité je, 
aby byl určen primárně pro lidi, kteří křes-
ťanství neznají,“ vysvětlil P. Němeček. 
Milí farníci, chcete-li ke zdárnému průbě-
hu Dnů víry přispět, můžete nám poslat 
návrh k programu, který bychom mohli v 
naší farnosti zrealizovat.  Nemusí se jed-
nat o složité věci, chce to spíše nápaditost. 
Bylo by dobré řídit se heslem v jednodu-
chosti je krása. Inspiraci můžete hledat i 
na webu, z něhož je převzat i tento článek: 
http://dnyviry.evangelizace.cz/ 
Prosíme vás o modlitební podporu. V kos-
tele budou k rozebrání kartičky s modlit-
bami za tuto evangelizační aktivitu. Děku-
jeme vám.   

Tomáš Redlich
farnost.kobylisy@sdb.cz  
283 029 141, 777 053 394

Soutěž s Donem Boskem k oslavě 
200 let výročí
“Ne bitím, ale vlídností a láskou máš získat 
tyto své přátele.“
Věta, kterou devítiletý Jeník Bosko uslyšel 
ve snu z úst Panny Marie. Na její radu ni-
kdy nezapomněl a naplnila celý jeho život.
Abychom Jeníka Boska a tajemství jeho po-
selství lépe poznali, pozvali jsme v lednu 

všechny děti, a nejen děti, do velké soutě-
že. Od 4. února dostávají každou středu po 
dětské mši svaté předškoláci, mladší děti a 
starší děti s dospělými nový soutěžní úkol. 
Malé děti mají týden, ti velcí pouze nece-
lých pět dnů na jeho zpracování. 
Právě se dostáváme do poslední třetiny 
soutěže. Soutěžící už ví mnoho nejen o kej-
klířském umění Jeníka Boska, pracovitos-
ti a radosti ze studia, ale byli také u zro-
du prvních salesiánských oratoří a znají i 
řadu dalších mnohdy překvapujících zážit-
ků ze života našeho světce. S Donem Bos-
kem nás ještě čeká cestování do dalekých 
zemí, poznáme nejen patrona Františ-
ka Saleského, ale i salesiány, salesiánky, 
svaté děti a také moudrá slova do našich 
uspěchaných životů.
Máme velkou radost – a Don Bosko jistě 
taky – že se soutěžícím, kterých je neuvě-
řitelných 70, daří většinou včas odpovídat, 
a téměř vždy správně. Jsme opravdu mile 
překvapeni, protože úkoly jsou mnohdy 
velmi obtížné. A je velmi těžké odhadnout, 
kdo se stane vítězem. Soutěž skončí ve 
středu 13. května. Bude to poslední mož-
nost pro odevzdání úkolů.
Milí soutěžící, nezapomeňte všichni přijít 
20. května na dětskou mši svatou a po ní 
na slavnost Panny Marie Pomocnice. Při 
této příležitosti vás totiž čeká slavnost-
ní vyhlášení vítězů, gratulace a rozdávání 
cen. Pozor - termín byl o týden posunut!

http://terezicka.cz/soutez-pro-
-deti-k-donu-boskovi/

Ladislav Banďouch, Hana Tomiczková

Fara Zdice u Berouna  
 - brigáda 11. 4.
Naše farnost ji má přes pražské arcibis-
kupství pronajatou od tamní farnosti na 
10 roků. Na víkendových akcích a prázd-
ninových týdenních pobytech se  střída-
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jí děti, ministranti, biřmovanci, katechu-
meni, skauti, rodiny s dětmi, dospělí na 
exerciciích. Sestry salesiánky, salesiánští 
spolupracovníci.  Jsou ještě volné některé 
víkendy v dubnu, květnu a červnu a 2 týd-
ny o prázdninách. Zájemci se mohou hlásit 
u faráře (604 627 533).
Abychom se tam mohli dobře cítit, vyhla-
šuji na sobotu 11. dubna velkou jarní bri-
gádu. Půjde o vyčištění, upravení celého 
prostoru vnitřního i vnějšího. Hlásit se 
můžete u mne osobně, nebo přes mobil. Ví-
táni jsou muži i ženy. Odjezd bude auty v 
8.00 od našeho divadla, návrat tamtéž ko-
lem 17.00.   

P. Josef Brtník

Setkání konvertitů
Jako každý rok, tak i letos zveme k setkání 
všechny dospělé pokřtěné v naší farnosti 
za posledních 20 roků, nebo i pokřtěné jin-
de, ale žijící v naší farnosti. Setkání bude v 
obvyklou 2. neděli velikonoční, neděli Bo-
žího milosrdenství 12. dubna od 19.30 ve 
farním sále. Něco dobrého k občerstvení, 
sladkého i slaného v tuhé i tekuté podobě 
vítáno. Prožíváme pastorační rok s téma-
tem Církev – společenství svolávané Pá-
nem – Dům Slova. O tom budou i naše roz-
hovory. Přijďte se zkušenostmi, nápady i 
podněty.

P. Josef Brtník 

Mamky sobě
21. 4.: Mgr. Hana Imlaufová: Dovolit, či za-
kázat? aneb Jak stanovit hranice ve výcho-
vě. Přednáška s besedou.
19. 5.: Mgr. Ilona Blažková: Jak to chodí ve 
vícečetných rodinách. Setkání s besedou.
Začátek setkání je vždy v 9.30 v kateche-
tické místnosti. Hlídání dětí zajištěno. 

Blanka Malcová

O malých společenstvích s P. Ale-
šem Opatrným
V rámci našeho letošního tématu Církev 
– společenství svolávané Pánem přijal do 
středečního přednáškového cyklu Ve stře-
du ke Středu pozvání P. Aleš Opatrný, kte-
rý bude mít 22. 4. od 19.15 v kostele úva-
hu na téma: Malá společenství – jak začít, 
jak rozvíjet a vytrvat. Srdečně jsou zvá-
ni všichni, kdo jsou v nějakém společen-
ství zapojeni, i ti, kdo společenství hledají, 
nebo mají chuť nějaké nové založit.

Tomáš Redlich 

Misijní pokladničky pro bulharské 
salesiány
Milí farníci, chtěli bychom vám ze srdce 
poděkovat za zapojení se do postní akti-
vity, kdy jste shromažďovali do misijních 
pokladniček prostředky na podporu mi-
sijního díla, stavbu nového kostela našich 
misionářů v Bulharsku. Možnost odevzdat 
tyto pokladničky bude trojí. Po velikono-
cích ve středu 8. dubna mohou děti na dět-
ské bohoslužbě přinést tyto pokladničky 
v obětním průvodu. Druhá možnost bude 
v neděli 12. dubna, kdy bude možné ode-
vzdat pokladničky v sakristii. Třetí mož-
nost najdete dle instrukcí na interneto-
vých stránkách: www.sadba.org/kasicka. 
Upřímné Pán Bůh zaplať všem dobrodin-
cům, kteří byli ochotni přispět na podporu 
českých misionářů, kteří pracují po celém 
světě.

P. Ladislav Banďouch
P. Jaroslav Vracovský

První svaté přijímání dětí
bude 4. neděli velikonoční, neděli dobré-
ho Pastýře, 26. 4. v 10.30. Předtím v sobotu 
25. 4. bude svátost smíření pro děti, rodiče 
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i sourozence v 16.00. Po skončení svátosti 
smíření bude nácvik na bohoslužbu v ne-
děli s rozdělením různých služeb. Prosíme 
o modlitbu za děti i celé rodiny, aby to pro 
ně bylo nové vykročení k hlubšímu proží-
vání života s Kristem.

P. Josef Brtník

Oslavy jubilejního roku Dona Boska 
na Velehradě
Dne 8. 8. pojedeme na Velehrad oslavovat 
200 let od narození Dona Boska. Všichni, 
kdo se chcete k nám přidat, můžete se od 
dubna zapisovat v sakristii našeho koste-
la, případně na můj email: rehazuza@se-
znam.cz. Doprava autobusem; odjezd cca 
6.30 od našeho kostela sv. Terezie. Cena 
bude upřesněna v dalším Kobylístku, po-
dle ceny autobusu, předběžně cca 400 Kč.
Program:11.00 bohoslužba – celebruje bis-
kup Karel Herbst. Odpoledne program pro 
děti, mládež a dospělé (v současné době se 
konkrétní nabídka ještě vytváří). Návrat 
ve večerních hodinách.

Bližší informace o programu na Ve-
lehradě najdete na: http://www.

sdb.cz/co-delame/akce/200let/
Zuzana Řeháková

Klub seniorů zve 
29. 3.  Výstava pana Janáka - poutní místa - 

Svatá Hora
12. 4.  Posezení u kávy a zpívání s Milanem 

Miškaříkem
26. 4. Návštěva poštovního muzea - Nové 

Mlýny
10. 5.  Mariánská pouť do Lysolaj
Čas a místo srazu bude oznámeno včas, 
sledujte prosím ohlášky při nedělních bo-
hoslužbách. Změna vyhrazena. Případný 
náhradní program bude vždy připraven.

Eva Kuchařová, Anežka Radinová

Farní pouť v červnu
Letošní rok chceme uspořádat farní pouť 
za dvěma kandidáty na blahořeční - do 
Klášterce nad Orlicí za Annou Bohuslavou 
Tomanovou a do Čihoště za P. Josefem Tou-
farem. Nejvhodnější termín připadá na so-
botu - neděli v červnu. 
Po dohodě se Sdružením Anny Bohuslavy 
Tomanové chceme nabídnout:
a) dvoudenní zájezd na sobotu a neděli s 

návštěvou Klášterce nad Orlicí, Pas-
tvin a Hory Matky Boží v Králíkách 
s ubytováním v tamním klášteře a 
druhý den po zastávce v Neratově by 
pokračoval program v Čihošti s ne-
dělní bohoslužbou, pobožností kří-
žové cesty a odpoledne návrat do 
Prahy.

b) jednodenní sobotní program pouti by 
začal bohoslužbou v kostele v Či-
hošti a hned nato odpoledním pro-
gramem v Klášterci nad Orlicí. Od-
tud pak návrat do Prahy. 

Prosíme zájemce, aby se zapsali do sezna-
mu na dvou- či jednodenní pouť v sakris-
tii, abychom mohli vše organizačně zajis-
tit. První informační schůzka by se mohla 
konat ve středu 8. dubna po večerní boho-
službě. Do té doby se předběžně přihlaste 
na jednu ze dvou alternativ této pouti. K 
pouti se mohou připojit i účastníci s vlast-
ními dopravními prostředky. 

Ludmila Růžičková, Jiří Janák 

Růženec za mír 
Zveme Vás na modlitbu růžence za mír. Od 
10. 4. bude růženec před páteční večerní 
bohoslužbou pravidelně obětován za mír, 
za pronásledované křesťany a za ty, jimž je 
svěřena moc.
     Katka Cveklová



duben 2015 7

zprávy z farnosti

Živý růženec
Setkání společenství živého růžence bude 
v pondělí  13. 4. po večerní bohoslužbě.

Ludmila Růžičková 

Pojďte odpovědět Bohu - chválou
„Bůh je do nás zamilovaný,“ zaznělo nedáv-
no v kázání papeže Františka. „Myslím, že 
neexistuje teolog, který by toto mohl vy-
světlit: nelze to vysvětlit. O tom lze pou-
ze přemítat, snít a plakat radostí,“ komen-
toval papež úryvek z Janova evangelia (J 
4,43-54). Kdo chcete spolu s námi zkoušet 
odpovědět Bohu na tuto lásku, pojďte Ho 
chválit, vzývat a zpívat Mu písně. Večer 
chval u Terezičky začíná v úterý 14. dubna 
od cca 19.30 v kostele. 

Za kapelu Kairos Markéta Růžičková

Pouť v Libni, 110. výročí 
Libeňský kostel sv. Vojtěcha byl stavěn 
jako provizorní stavba na pár let, letos sla-
víme 110. výročí od dokončení a posvěce-
ní kostela. Významné výročí i svátek sv. 
Vojtěcha oslavíme v sobotu 25. dubna od-
poledne, kdy budou komentované prohlíd-
ky, v 15.00 bude koncert ZUŠ  Učňovská a 
v 18.00 varhanní koncert Miloslava Šimka. 
Otevřena bude i výstava o historii kostela. 
Na prostranství před „Bílým domem“ bu-
dou stánky, ukázky řemesel a divadlo pro 
děti. Poutní mše svatá se koná v neděli 26. 
dubna v 10.00. Srdečně zveme.

Tomáš Pavlů

Pašije na Zbraslavi
Lidové pašijové hry se již popáté konají v 
prostoru zámecké zahrady před kostelem 
sv. Jakuba st. Na Zbraslavi. Letos v  sobotu 
18. 4., začátek ve 14.30., vstupné dobrovol-

né. HTTP://pasije.webgarden.cz/obcanske-
-sdruzeni-zbraslavske/termin-konani-2015

Marek Sklenář

Výlet na Říp pro svobodné
Další výlet pro nezadané křesťany z růz-
ných církví zejména mezi 25 a 45 lety pro-
běhne v sobotu 11. dubna. Sraz v Praze na 
Masarykově nádraží u pokladen v 9.15. 
Hledejte žlutý deštník. Obvykle se výletu 
účastní okolo 20. lidí. Kontakt: zlutydest-
nik@seznam.cz 

Jana Marie

Pozvánka z Bohnic
Kostel sv. Petra a Pavla, Židovské housle 
Alexandra Shonerta, 8. dubna 19.30. Ori-
ginální aranže národních melodií zachy-
cuje pouť židovských houslí z Orientu přes 
starou Evropu až do současné Prahy. Pouť 
s láskou, radostí, pláčem i mystickým vy-
tržením, pouť, která vytváří most mezi 
minulostí a současností. Podrobnosti na 
www.osmicky.cz.  Vstupné dobrovolné, do-
poručené 100 Kč. 
Následující modlitba se zpěvy z Taizé se 
koná 12. dubna, dále pak tradičně první 
neděli v měsíci v 19.00 v kostele sv. Petra 
a Pavla. Nejbližší termíny modliteb jsou 3. 
května a 7. června.

Renata Molová 

Repríza koncertu Prague Cello 
Quartet
Z důvodu obrovského zájmu posluchačů o 
koncert Prague Cello Quartet, budeme ten-
to koncert reprízovat v pondělí 18. května 
v 19.00 hod v Salesiánském divadle. Infor-
mace a vstupenky: Eva Špačková

spackova@sdb.cz
283 029 311, 732 938 172
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MLádež

SVĚTOVÁ OSLAVA  
200 LET DONA BOSKA

• mladí 16 - 30 let

• příspěvek 150 €  
(ubytování, strava, program) 
+ cesta, dohoda možná

• přihlašování do  
konce dubna 2015

na 

www.sadba.org/db200

Turín – Colle Don Bosco, Itálie
9.  – 17. srpna 2015

Kostel na Colle Don Bosco v místě, 
kde se sv. Jan Bosco narodil
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Jak lépe využít areál Salesiánského centra?
Ředitel salesiánské komunity Martin Hobza 
informoval 19. února 2015 zástupce skupin 
působících v rámci Salesiánského centra o 
snaze jak lépe využít salesiánský areál. Vy-
světlil, co se v minulosti v rámci areálu dělo 
a jaké iniciativy se připravovaly. Následně 
dal účastníkům prostor vyjádřit, jak oni 
areál vnímají. Společná diskuse otevřela ně-
kolik oblastí, které jsou pro provoz a dění v 
salesiánském centru klíčové. Jednou z nich 
je otázka farních prostor. Zaznělo například, 
že lidem chybí funkční farní sál, který by byl 
více dostupný širší farní veřejnosti. Velkým 

nedostatkem je také roztříštěnost přístupo-
vých míst do salesiánského areálu a absen-
ce centrálního prostoru celého komplexu. 
Salesiáni vyjádřili zájem o zapojení veřej-
nosti do projektu zefektivňování využití 
areálu Salesiánského centra pod pracovním 
názvem: „Proces areál“. 
Pro zájemce, kteří se chtějí o projektu do-
zvědět více a kteří mají zájem se do proce-
su zapojit, bude ve středu 15. dubna v 19.20 
zorganizována informační schůzka. Setkání 
proběhne ve farní knihovně. 

Petr Novák

Čí to bude den? 
Každý, kdo je v Kobyliské farnosti trochu 
doma, si již jistě zvykl, že koncem května se 
každoročně koná akce s názvem Den salesi-
ánského centra. Je to vlastně farní den, ne-
boť jeho program je určen pro farníky od sv. 
Terezičky. Zároveň je to den Salesiánského 
střediska mládeže, protože na jeho program 
jsou zváni i děti, mladí lidé a jejich rodiče, 
kteří navštěvují středisko a přitom ne všich-
ni by sebe sama nazvali farníky (třeba proto, 
že nechodí každou neděli do kostela).
Zároveň je také pravdou, že Den salesián-
ského centra je také dnem Panny Marie Po-
mocnice křesťanů – protože její svátek při 
něm můžeme společně oslavit. S přípravným 
týmem jsme se letos rozhodli, že program 
Dne salesiánského centra budeme věnovat 
Donu Boskovi, protože v letošním roce slaví 
200 let od narození. Takže je to vlastně den 
Dona Boska.
Program dne se teprve připravuje, ale už 
teď víme, že bychom v něm chtěli zdůraznit, 
že Salesiánské centrum a lidé, kteří v něm 
aktivně působí, mohou být v dnešní době 
Donem Boskem, který má blízko ke všem 
lidem, vede je k Bohu a je zvlášť citlivý na 

potřeby mladých.
Jste srdečně zváni. Den salesiánského cen-
tra se bude konat v sobotu 23. 5. Jeho sou-
částí bude fotbalový turnaj pro děti, dětské 
odpoledne, eucharistická bohoslužba, spo-
lečná modlitba růžence, možnost podívat 
se do „nedostupných“ prostor našeho domu, 
diskuse, exhibiční fotbalové utkání, jídlo a 
pití a mnoho dalšího. Podrobnější program 
očekávejte v příštím Kobylístku.

Václav Jiráček
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Prožívání církve – královské kněžství
„I vy buďte živými kameny, z nichž se staví 
dům, abyste byli svatým kněžstvem a přináše-
li duchovní oběti milé Bohu pro Ježíše Krista“.
„Ježíš nás učinil královským kněžstvem Boha, 
svého Otce, jemu sláva a moc na věky“.
Všichni pokřtění jsou svým znovuzroze-
ním a pomazáním od Ducha svatého po-
svěceni na duchovní chrám a svaté kněž-
stvo, aby každým skutkem jako křesťané 
přinášeli duchovní oběti a hlásali mocné 
činy toho, který je ze tmy povolal ke svému 
podivuhodnému světlu.
Ať proto všichni Kristovi učedníci setrvá-
vají v modlitbách a společně chválí Boha, 
ať sami sebe nabízejí jako oběť živou, sva-
tou, Bohu milou; ať všude ve světě vydávají 
svědectví Kristu… Všeobecné kněžství věří-
cích a kněžství služebné se sice od sebe liší 
podstatně, přesto však jsou ve vzájemném 
vztahu, neboť jedno i druhé – každé svým 
vlastním způsobem – má účast na jediném 
kněžství Kristově.
Co znamená „Boží lid“ ukazuje koncil 
dále tím, že vysvětluje jeho důstojnost. 
Tato důstojnost spočívá v účasti na Kristo-
vě poslání kněžském, prorockém a králov-
ském. A tato společná účast na trojím poslá-
ní Kristově platí o celém Božím lidu.
Chceme-li porozumět církvi z hlediska 
společného kněžství, musíme opět vyjít 
z vůle Boží spasit všechny lidi a z jejího 
uskutečnění v Ježíši Kristu. Věčný Otec 
chce spásu celého světa. Svůj plán uskuteč-
ňuje skrze svého Syna Ježíše Krista. Syn je 
cestou a jediným prostředníkem spásy. Pro-
to je v Novém zákoně jen jediný velekněz 
Ježíš Kristus. Proto může v církvi existovat 
kněžství jen jako účast na jeho kněžství, 
jeho poslání.
V národech a náboženstvích existovala 
od nejstarších dob touha, aby se božství 
zjevilo, a přání navázat s ním kontakt. 

Stejně tak i v Izraeli existovali proroci a kně-
ží, kteří zástupně za lid předstupovali před 
Hospodina a stejně jako v jiných nábožen-
stvích měli modlitbami a oběťmi udržovat 
společenství s Bohem. Přitom Izrael stále 
více poznával, že obětování věcí a zvířat je 
problematické a dvojznačné. Od člověka 
chce Bůh něco většího: lásku a odevzdání, 
které jediné člověka proměňují a činí hod-
ným společenství s ním. To, co nemohli při-
nést k oběti doby před Kristem, naplnil 
jednou provždy Ježíš Kristus. Teprve on 
je pravý prostředník a velekněz. On, který 
je pravý Bůh a pravý člověk. Jako Syn Boží 
stojí zcela na straně Boží a jako člověk zce-
la na straně lidí. Protože přichází od Boha, 
může nejprve naplnit všechnu prorockou 
službu. Na rozdíl od SZ proroků už neříká: 
„Toto praví Hospodin…“, ale „Já vám však 
říkám…“. Ježíš už není jen zprostředkova-
telem poselství, on sám je poselstvím: „Slo-
vo se stalo tělem…“. Právě tak je tomu na 
vzestupné linii od lidí k Bohu. Kněží staré 
smlouvy byli smrtelnými, pomíjivými lidmi, 
zapletenými do vlastních hříchů… Naproti 
tomu Ježíš, velekněz nové smlouvy, byl sice 
člověk jako my, takže má soucit s naší sla-
bostí, ale současně je Božím Synem, svatý 
bez hříchu. Jako takový velekněz zástupně 
předstoupil za lidi před Boha s obětí, v niž se 
konečně a provždy nepřekonatelně spojuje 
a kryje modlitba a dar. V oběti Krista ve-
lekněze se naplňuje lidská touha po spo-
lečenství s Bohem každému, kdo se drží 
Krista a následuje ho.
Ježíš své zprostředkování a kněžství ne-
vykonává jen pro určitou část lidí (židy či 
křesťany), ale vždy jde o celé lidstvo, celý 
svět. Ježíš vyvýšený ze země chce táhnout k 
sobě všechny. Církev však je v tomto světě 
viditelnou skutečností, v níž jeho dílo spásy 
už nabývá formu a šíří se do celého světa, a 
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současně je nástrojem, s nímž Pán chce své 
poslání dovést ke všem lidem.
Dospěli jsme k bodu, v němž se ukazuje 
správné a hluboké pochopení společ-
ného kněžství všech křesťanů. V Lumen 
gentium 34 se říká: „Nejvyšší a věčný vele-
kněz Ježíš Kristus chce pokračovat ve svém 
svědectví o Bohu a ve své službě lidem i 
prostřednictvím laiků“. Církev jako celek a 
v ní každý jednotlivý křesťan má účast na 
Ježíšově kněžské, prorocké a královské dů-
stojnosti a poslání.
Společné kněžství je vlastní především 
církvi jako celku. Její poslání je kněžské. 
Je povolána zpřítomňovat ve světe Kristovo 
dílo vykoupení a hlásat je celému lidstvu. 
Protože však v Těle Kristově je důležitý ka-
ždý jeho člen, platí výpověď o společném 
kněžství i o každém jednotlivém křesťanovi.
V čem však spočívá toto společné kněž-
ství a jeho služba? Podle Lumen gentium 
10 ve výzvě aby: „Pokřtění každým skutkem 
jako křesťané přinášeli duchovní oběti a hlá-
sali mocné činy toho, který je ze tmy povolal 

ke svému podivuhodnému světlu. Ať proto 
Kristovi učedníci setrvávají v modlitbách a 
společně chválí Boha, ať sami sebe nabízejí 
jako oběť živou, svatou, milou Bohu“.  laikům 
je pak LG 34 ještě konkrétnější: „Všechny je-
jich skutky, modlitby a apoštolská činnost, 
jejich manželský a rodinný život, každoden-
ní práce a dokonce i odpočinek duševní a 
tělesný, jsou-li konány v Duchu, ba i těžkos-
ti života, jsou-li snášeny trpělivě, stávají se 
oběťmi Bohu milými skrze Ježíše Krista.“
Skrze Ježíše Krista – tato poznámka říká 
ještě něco hodně důležitého o společném 
kněžství: křesťanský život a mravní skutky 
nejsou jen novými a novými pokusy dosáh-
nout k Bohu vlastní silou, jak tomu bylo v 
předkřesťanských obětech, ale stávají se 
Bohu milými oběťmi až skrze Ježíše Krista. 
Zvláště patrné je to v případě eucharistické 
oběti… Církev je tedy svaté kněžstvo, pro-
tože má účast na jeho kněžství a sama sebe 
vkládá do jeho oběti.

K zamyšlení     

Bůh poslal svého Syna ke spáse celého světa a Ježíš dal církvi a kaž-
dému křesťanovi účast na tomto poslání ve společném kněžství. Jaké 
místo zaujímá v mém myšlení a modlitbě Boží vůle spasit všechny?

Chápu svůj křesťanský život, své jednání a modlit-
bu jako kněžské jednání ve službě spásy světa?  

Z knihy E. Kellera Velké tajemství církve (je k zakoupení na knižním stánku v kostele) 
vybral P. Josef Brtník
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Zimní tábor skautského střediska Radost 
Hory v Caparticích 16. 2. -22. 2.  foto str.14

Po delší odmlce proběhla nejlepší zim-
ní skautská akce. A tou jsou samozřejmě 
HORY! Každý si chce alespoň trochu užít 
zimních radovánek, ale tady v Praze?  Vy-
padá to spíše, že se podzim rozhodl trochu 
protáhnout a čekat, že si tady někde bude-
me moct užít zimu…? To jsme radši sbalili 
batohy, běžky a ráno v pondělí 16. 2. vyra-
zili z Hlavního nádraží do Trhanova.  Cesta 
byla dlouhá, ale zvládli jsme to dobře. Dojeli 
jsme!!!  Kde se ale stala chyba?  „Tady není 
žádný sníh?“ honilo se všem hlavou. Tak my 
jedeme za sněhem a on nikde. Vážně, byla 
tam jen taková tenká nesouvislá vrstva sně-
hu.  „Uff“… spadl nám kámen ze srdce, když 
jsme vyšli na kopec k chatě a tam byla sně-
hu spousta! To byl pohled.
Všichni jsme se na celý týden ponořili do 
světa Zlaté horečky na Klondiku. Děti byly 
rozděleny do dvou týmů - Gandalfův tým a 
Leďáci. Každý den si všichni museli obstará-
vat „jídlo“ a bojovat o zlato. Nejdříve muse-
li získat věci na velkou výpravu za zlatem. 
Potřebovali získat sponzory na svou stranu 
pomocí nejrychlejšího psího spřežení, nej-
krásnější sněhové sochy a v neposlední řadě 
divadelní scénkou. Vedli si úspěšně, proto 
měli spoustu peněz na aukci, kde dražili růz-
né kousky výbavy. Bylo třeba si hodně roz-
mýšlet, co pořídit a co ne. Šlo přece o hodně 
- museli být dobře vybaveni. Druhý den už 
jsme začali běžkovat. Jak některé děti, tak 
někteří vedoucí stáli na běžkách poprvé. 
Všem se ale úspěšně dařilo, i když někteří 
museli bojovat víc a některým to šlo lehce. 
Ale pak… „Blíží se blizard!“ zněla poplašná 
zpráva. „Honem postavte pořádný přístře-
šek, ve kterém se ukryje celá vaše skupina!“ 

Nelehký úkol žádný tým nezastavil, postavili 
hravě přístřešky a blizard přežili bez úhon. 
Další den nás čekal celodenní výlet na nej-
vyšší kopec Haltravské vrchoviny - Čerchov. 
Rozděleni do tří skupin jsme putovali a ved-
lo se nám velmi dobře. Každá skupina splni-
la svůj vytyčený cíl a byl to příjemný výlet 
po okolí.  Jen škoda, že byla zrovna mlha, a 
tak jsme z vrcholu neviděli vůbec nic. Všich-
ni jsme se vrátili zmožení těžkým výletem, 
ale se skvělými zážitky. Ve čtvrtek jsme spí-
še odpočívali, ale přesto měli naši zlatoko-
pové nelehký úkol. Museli zjistit, kde všude 
najdou zlato - museli plnit spoustu úkolů a 
ověřovali každý kout plánu, kde všude je a 
není zlato. Večer jsme šli do sauny, kde jsme 
se všichni vystřídali a každý byl naprosto 
spokojen.  V pátek jsme si to pořádně užili 
na sjezdovce. Boby, lopaty, pytle… Spousta 
sněhu a radosti. Všichni odcházeli spokoje-
ně na oběd. Odpoledne nás čekala velká bi-
tva o území se zlatem. Nakonec to dopadlo 
dobře pro obě skupiny a každá získala svoje 
území se zlatem. V sobotu nás čekal posled-
ní výlet na běžkách. Dojeli jsme na zříceninu 
hradu Starý Herštejn. Ten den nebyla žádná 
mlha, proto byly nádherné výhledy. Dojeli 
jsme příjemně znaveni do chaty, ale ještě če-
kala naše týmy poslední věc. Oběma týmům 
se podařilo ubránit si svoje území se zlatem, 
teď si pro něj museli dojít.  Všichni donesli 
svůj díl zlata a každý tým získal velkou slad-
kou odměnu. V neděli nás čekal velký úklid. 
A odjezd. Loučení… Tak zase za rok!

Jana Šůstková
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pozvání K ModLitbě

Žijme v Ježíšově Domě, jeho světlo předávejme

Přijměte pozvání k osobní účasti na modlitbě, kterou nám zaslala Markéta 
Růžičková poté, co si všimla této rubriky Kobylístku. Děkujeme! Může nás v 
našem letošním tématu o církvi provázet a spojovat v průběhu velikonoční doby.

Ranní modlitba malé Arabky
Marie od Ukřižovaného Ježíše (1846-1878)

Pane Ježíši, v tichu tohoto začínajícího dne přicházím k Tobě a 
s pokorou a důvěrou Tě prosím o Tvůj pokoj, o Tvoji moudrost a 
Tvoji sílu.

Dej, abych se dnes dívala na svět očima plnýma lásky. Dovol mi, 
abych pochopila, že všechna sláva církve pochází z Tvého kříže 
jako ze svého zdroje. Dej, abych své bližní přijímala jako lidi, které 
Ty chceš milovat mým prostřednictvím. Daruj mi pohotovost, 
abych s odevzdaností sloužila člověku a rozvíjela všechno dobré, 
co jsi do něho vložil. Má slova ať vyzařují mírnost a svým jednáním 
ať rozdávám pokoj. Ať je můj duch zaujat jen jedinou myšlenkou, 
a to rozsévat požehnání.

Zavři mé uši před každým zlým slovem a zlomyslnou kritikou. Ať 
můj jazyk slouží k tomu, aby vyzdvihoval dobrotu. Především mi 
ale, Pane, pomoz, abych byla tak plná radosti a dobrotivosti, aby 
všichni, s nimiž se setkám, pocítili Tvou přítomnost a Tvou lásku.

Oděj mě leskem své dobroty a krásy, abych v průběhu dnešního 
dne lidem zjevovala Tebe.

Amen.

Převzato z knihy: Světlo z Tábora, Mirjam – malá Arabka
Autor: Amédée Brunot
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MLádež

Don´t stop 2015
Ora et labora, modli se a pracuj, nám vzkazu-
je sv. Benedikt. Letos na Don´t stopu nám ale 
o tomto tématu hovořil Prokop Jirsa, manžel 
a otec tří dětí z farnosti Praha – Lhotka. Strá-
vili jsme příjemný čas, v komorním duchu, v 
prostředí naší farnosti. Společně jsme se za-
mýšleli nad využitím našeho času s Bohem 

v běžném životě. Kromě duchovna jsme ale 
také protáhli naše ztuhlá těla, učili se vařit 
nebo číst od ambonu, diskutovali, tvořili či 
si jen tak povídali. Bylo nám skvěle a děkuje-
me salesiánům za možnost využití farních i 
komunitních prostor!                                                                                                         

Veronika Kašparová

Postní duchovní obnova ministrantů ve Zdicích
Letošní postní obnova pro ministranty se 
uskutečnila od pátku 13. března do neděle 
15. března ve Zdicích u Berouna. Na akci nás 
vyrazilo celkem 22 ministrantů, což maleb-
ná vesnička Zdice brzy zjistila. Svou radost-
ností a hlukem jsme o sobě dávali vědět na 
každém kroku. Sobotní program byl však 
veden také duchovně. Dnem nás provázel 
příběh o marnotratném synu. Na programu 
bylo společné zpytování svědomí, možnost 
slavení svátosti smíření, modelování za-

stavení křížové cesty z plastelíny a sezná-
mení se blíže s touto modlitbou. Dopolední 
program vyvrcholil slavením společné mše 
svaté v kostele. Odpolední běhací hra v lese 
nám pomohla orientovat se v prostoru a utu-
žit ministrantskou partu. Večerní program- 
galavečer se nesl ve znamení vigilie a rados-
ti 4. neděle postní. Při nedělní ranní mši v 
kostele jsme přispěli k oživení u oltáře a k 
snížení věkového průměru místní farnosti.  

Ladislav Banďouch

Zimní tábor skautského střediska Radost. Hory v Caparticích 16. 2. -22. 2.
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zprávy ze sasM

Velikonoční tvoření

Budeme vyrábět a tvořit: pomlázky, zdobit vajíčka, velikonoční dekorace. Ve středu 1. 4. od 
14.00 do 17.00 v prostorách Salesiánského střediska - v oratoři. Pro koho: holky a kluky, ma-
minky s dětmi a všechny ty, kteří rádi tvoří. S sebou: vyfouknutá vajíčka. Za jeden workshop 
příspěvek: 10 - 20 Kč.

Bližší informace: krouzky@sdb.cz
Markéta Hanáková

Zápis do programu hlídání dětí (Školička) na školní rok 2015/16
Zápis do Školičky SaSM na nový školní rok  se uskuteční ve čtvrtek 21. 5. od 13.00 do 16.00. 
K zápisu zveme všechny děti, které k 1. 9. 2015 dosáhnou věku 3 let. Ve školním roce 2015/16 
bude Školička probíhat tři dny v týdnu: v úterý, středu a čtvrtek, vždy od 8.30-12.30. Zájemce 
o zápis prosíme, aby se domluvili na konkrétní hodině.

Soňa Herzlíková, skolickaskm@email.cz, tel.: 605 554 284.
Blanka Malcová

Pozvání na tvoření pro maminky
Úterý 7. 4.:  Plstěné hračky a šperky. Vede Anna Panochová. Cena: 100 Kč. 
Úterý 5. 5.:  Vyrábění z pedigu. Vede Eliška Felixová. Cena: 130 Kč.
Začátek tvoření je vždy v 9.30 v klubovně keramiky. Hlídání dětí je zajištěno.  Zájemce pro-
síme o přihlášení na klubmaminek@sdb.cz, tel.: 777 182 712.

Blanka Malcová

Cvičení s kočičkou
Ve druhém pololetí se uvolnilo několik míst na cvičení pro rodiče s malými dětmi ve věku 
od roku a půl do čtyř let. Cvičení probíhá v tělocvičně SaSM v pondělí od 11 do 12 hodin. 
Je možné si přijít hodinu nezávazně vyzkoušet, přihlášení na www.salesianivali.cz nebo v 
kanceláři SaSM. 

Blanka Malcová

Hledáme „hlídací babičky“
Centrum pro rodinu SaSM hledá ochotné paní na hlídání dětí v době konání seminářů pro 
maminky. V příštím školním roce chystáme pro maminky pravidelné kurzy (tvořivé i vzdě-
lávací), které budou probíhat vždy v pondělí od 9.30 do 11.30. Pro většinu maminek jsou to 
ojedinělé chvíle relaxace a příležitost k rozšíření znalostí. Prosíme všechny spolehlivé paní, 
které by nám byly ochotny s hlídáním dětí pomoci, aby nás kontaktovaly na tel.:777 182 
712 (Eva Klimánková) nebo na emailu: klubmaminek@sdb.cz. Budeme vděčni za každou (i 
nepravidelnou) pomoc. Děkujeme!

Blanka Malcová
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rozHovor

Salesiáni nejsou sólisté
Velký smysl pro humor mu nelze upřít. První březnový den oslavil své 45. narozeniny. Pro salesiánské 
dílo přímo žije. Na srdci mu leží velká touha po jednotě našeho Salesiánského centra. Ředitel salesiánské 
komunity v Kobylisích Martin Hobza.

Pocházíte z Vysočiny. Jaké cesty vás za-
vedly do Prahy?
Já jsem byl v Praze - Kobylisích poprvé v roce 
1992, teď jsem tu už podruhé. Šlo tehdy o sa-
lesiánskou praxi, byl jsem tu jako asistent 
od roku 1992 do roku 1996. Po pádu totality 
se studia teologie přesunula do Olomouce a 
do Prahy, podle diecézí. I když bych měl pa-
třit na Moravu, tak jsem šel už se salesiány 
do Prahy. Teď podruhé jsem přešel do Prahy 
z Českých Budějovic, to byl velký rozdíl. V 
Budějovicích byla komunita takzvaně for-
mační, byli tam vyučující z teologické fakul-
ty nebo studenti, kteří tam studovali. Komu-
nita tedy neměla prvoplánově pastorační 
zaměření. Byl tam řád, prioritou bylo studi-
um, všechno bylo jednolité a jednodušší.
V Kobylisích je typické, že komunita je velká 
a každý dělá něco jiného. Díky té velikosti je 
to tady pestré až roztříštěné a komplikova-
né. To je ten hlavní rozdíl. Na druhou stra-
nu, v každé salesiánské komunitě, i v cizině, 
jsou určité věci stejné. Díky nim tam je kaž-
dý salesián brzo doma.

V Kobylisích jste ředitelem komunity, 
tedy jakýmsi otcem tohoto společen-
ství. Jak to funguje vůči starším bra-
třím, kteří mají za sebou více práce i 
zkušeností než vy?
Kupodivu jsem se nikdy nesetkal s tím, že by 

mi ti starší dávali najevo, že jsem mladý. Asi 
je to také dáno naší spiritualitou. Tahle věc 
je respektovaná, i ti starší se chovají vstříc-
ně. Ani autorita není taková. Nedá se říct, 
že bych byl tady velkým šéfem. Vztah je tu 
přátelský, vstřícný, o věcech se komunikuje, 
není to autoritativní. 

Je ředitel komunity ten, který je orga-
nizátorem různých akcí nebo spíš dává 
dobré rady své salesiánské rodině?
Ředitel komunity by měl udržovat rodin-
ného ducha, bdít nad tím, aby se právě v 
roztříštěnosti nezapomnělo, co je společné. 
Ředitel má spolubratry povzbuzovat v tom, 
čemu se zasvětili, a propojovat to. Aby taha-
li za jeden konec, aby pro konkrétní výseč 
práce nezapomněli na celek. Takhle si to 
představuji. Ředitel by měl také vytvářet ro-
dinné zázemí, aby spolubratři měli všechno, 
co potřebují, co se týče vztahů, materiálních 
věcí... To neznamená, že tohle všechno ředi-
tel dělá, ale má na to myslet. Ředitel je také 
pojítkem mezi celoprovinciálním představe-
ným a komunitou. Zase jde o jednotu, tento-
krát v provincii.

Kolik bratří vlastně do komunity patří?
V komunitě je 22, v domě bydlí 18 salesiánů. 
Společenství je pestré, všichni mají dobrou 
vůli, dělají svoje poslání, jak nejlíp umí. To 

rozHovor
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rozHovor

je vidět u starších salesiánů, kteří už nejsou 
aktivní, ale pořád se zajímají a modlí za dílo. 
Naopak, ani těm, kteří jsou hodně zapojeni 
a pohlceni prací, není jedno, co dělají ostat-
ní. Každý z nás jsme originál, máme od Pána 
Boha veliké dary, máme i negativa, ale ne-
brání nám to v tom, abychom se společně 
snažili naplňovat naše salesiánské poslání.
Třeba proto také veřejnost reaguje pozitivně 
na vaši činnost ...
Je také spousta lidí, kteří tady s námi jsou 
takzvaně na dotyk. Jsou u nás studenti, kteří 
s námi bydlí, takže bychom si ani na nic hrát 
nemohli. Když nás veřejnost vnímá pozitiv-
ně, je to jako zpětná vazba jedině dobře.

Jak dlouhé je vaše „volební období“?
Je to na tři roky. S tím, že se dá jednou obno-
vit. Já mám teď čtvrtý rok. Po dvou volebních 
obdobích se může prodloužit výjimečně, ale 
spíš se doporučuje, že by člověk v tom místě 
neměl být dál ředitelem. 

Pokud tady jsou rozběhnuté dlouhodo-
bější projekty, jak se zajišťuje kontinui-
ta v případech, že vedení komunity se 
mění?
Tohle je věc, která je u nás salesiánů docela 
propracovaná. Salesiáni jako takoví nepůso-
bí jako sólisté. Někdy nám to přijde až moc, 
že pořád schůzujeme, máme různé pláno-
vání a projekty, ale je to nutné. Vypracová-
vá se dlouhodobější, výchovně-pastorační 
projekt, který má být hlavním nástrojem 
k tomu, aby i v případě výměny větší části 
lidí ti noví pokračovali v tom, co si komuni-
ta naplánovala. Mělo by to znamenat, že se 
všechno neobrátí naruby.
To, že salesiáni nejsou sólisté, znamená 
uskromnit se v ambicích. V dnešní době, kdy 
se klade důraz na kariéru a profesní rozvoj 
osobnosti, to není jednoduché...
Tohle je hodně dáno naší formací. Něco, co 
nám předal don Bosco. On dobře věděl, že 

mnohem víc, než co člověk říká nebo dělá, je 
to, co na něm druzí vidí. Jestliže se druzí mají 
učit vztahům, tak se to můžou naučit snáze 
od společenství, kde se ty vztahy prožívají, 
než od jednotlivce.

Jsme v období půstu před Velikonoce-
mi. Jak u vás probíhá příprava na veli-
konoční svátky?
Všechny komunity dostanou podnět od na-
šeho provinciála, nějakou výzvu na dobu 
postní. Letos je to výzva, která se týká pro-
žívání bratrství v komunitě. V době postní 
se také celá salesiánská rodina, která je v 
Praze, sejde na duchovní obnově. Jednou za 
rok se takto v sobotu sejdeme salesiáni, sa-
lesiánky, spolupracovníci, Volontárie Dona 
Boska a máme duchovní obnovu. Bývá nás 
plný kostel.

Před nedávnem církev u nás prohlási-
la, že se chce víc zapojit do pastorace 
Romů. Počítá se v tomto směru se sa-
lesiány, kteří již mají zkušenosti v této 
oblasti?
Je pravda, že na některých místech se na 
pastoraci Romů zaměřujeme. V současnosti 
je to Ostrava, Teplice a Stará Zagora v Bul-
harsku. Tyto aktivity budeme rozvíjet a mů-
žeme případně své zkušenosti nabídnout i 
jiným. Ale na otevření dalších pastoračních 
míst v tuto chvíli nemáme kapacity.

Existuje nějaká oblast, kterou byste 
chtěli v rámci pastoračních aktivit ještě 
pokrýt, plánujete něco nového?
Tady se teď rozjíždí mnoho věcí, které ne-
dokážu nazvat jedním jménem. Ať už v pas-
torační radě farnosti nebo v Salesiánském 
středisku, kde došlo k propojení dvou orga-
nizací. Tady dochází vůbec k celkovému pro-
pojování, to považuji za veliký projekt, aby 
lidé, kteří se pohybují kolem salesiánského 
díla, táhli za jeden provaz. To je pro mne ten 
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Martin Hobza se narodil v roce 1970 v Třebíči, vyrůstal v Jaroměřicích nad Rokytnou. Po 
absolvování gymnázia v Moravských Budějovicích začal v roce 1988 studium v Litoměřicích 
na Cyrilometodějské bohoslovecké fakultě. Působil v Praze, Římě, Brně, Českých Budějo-
vicích. Má čtyři starší sourozence a dva další, kteří vyrůstali u Hobzů v pěstounské péči. 
Ředitelem salesiánské komunity v Praze – Kobylisích je od roku 2011.

rozHovor

největší projekt. Ať už na úrovni programů, 
nebo strukturálně, na tom se teď intenzivně 
pracuje.

Promítne se nějak změna financování 
církve na vaší činnosti?
My salesiáni jsme nikdy neměli žádné velké 
majetky, takže nám se téměř nic nevrací. Za 
dobu 25 let působení v našich různých dí-
lech jsme zvyklí shánět si peníze, projekty, 
granty... Stejně jako don Bosco jsme nuce-
ni peníze pro naši práci různě obstarávat. 
Když dochází k odluce, pro nás to není tak 
velká rána. Celý proces s financováním je v 
konečném důsledku proces dobrý, protože 
musíme mnohem víc spoléhat na spolupráci 
s druhými lidmi, na jejich přínos a dobrovol-
nou práci. To je vždy věc pozitivní.

Vy jste měl v rámci kurzů Alfa přednáš-
ky na téma Proč a jak číst Bibli. Měl by 
ji člověk číst podle svých schopností a 
možností, nebo existuje nějaký univer-
zální recept, jak na to?
Hlavně by ji člověk měl číst. Pro mě je nejdů-
ležitější a nejlepší místo, když se z Bible čte 
na bohoslužbách. Člověk, který žije v církvi a 
s církví, ve společenství věřících a účastní se 
života církve, Bibli rozumí správně a nedojde 
k tomu, aby ji pochopil jednostranně nebo 
zkresleně. Ale kdyby si někdo, kdo nemá s 
církví nic společného, přečetl kousek Bible, 
mohl by lehce dojít ke zkresleným závěrům. 
Známe to dobře, kolik je ve světě sekt nebo 
lidí, kteří si to vykládají po svém ...

Slyšela jsem, že vaše jméno má zvláštní 
význam. Co to tedy znamená a vnímáte 
to nějak symbolicky? Odkud vaše jmé-
no pochází?
Pamatuji se, že už jako školou povinný hoch 
jsem pátral po původu našeho příjmení. V té 
době nebyl internet, takže mé hledání bylo 
bezúspěšné. Až když jsem studoval v Římě, 
kde jsem měl spolužáky z celého světa, tak 
mi jeden z nich řekl, že hobza znamená v 
arabštině chléb. Další spolužák z Malty mi 
řekl totéž o maltštině. Tak jsem se dostal do 
otčenáše, protože na Maltě se modlí: hobza 
náš vezdejší dej nám dnes ... Nijak symbolic-
ky to nevnímám. Jen mi přijde hezké, že můj 
bratr se oženil s dívkou, která se jmenovala 
Bezchlebová. 

A veselá otázka na závěr. Nestává se 
vám, že si vás lidé pletou s hercem Ro-
manem Vojtkem? Anebo tedy s donem 
Boskem, když ho poměrně často hraje-
te?
Když si mne pletou s donem Boskem, mám 
velkou radost a velmi mě to těší. A s tím 
hercem se mi to taky už stalo. Paní vrátná 
u salesiánů v Ostravě mi říkala: „Jé, vy jste 
ten herec!“ Tak jsem se začal zajímat, kdo to 
ten Vojtek je, protože současné seriály moc 
nesleduji. Na internetu jsem zjistil, že vypa-
dá docela jako já! Tak mně to samozřejmě 
nevadí ... Podpis zatím nikdo nechtěl :-)
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KatoLiCKá zbrojniCe

Otestuj své vědomosti
Opět přinášíme pár kvízových otázek, na kterých si můžeme ověřit vaše vlastní znalosti, tentokrát 
trocha církevních i salesiánských reálií a historie.

1) Co znamenají písmena INRI?
a) Zkratku latinského nápisu Iesus Naza-

renus Rex Iudaeorum (Ježíš Nazaret-
ský, král židovský), který byl umís-
těn nad popraveným Ježíšem

b) Zkratku latinského nápisku In nomine 
republicae Iudeorum (Jménem židov-
ské republiky), kterým byl úředně 
zapečetěn Ježíšův hrob

c) Zkratku italské salesiánské organizace 
Instituto Rinaldi, věnující se bezpri-
zorní mládeži.

2) Koho byl papež, který povýšil praž-
ské biskupství na arcibiskupství, v mlá-
dí vychovatelem?
a) Jana Lucemburského
b) Karla IV.
c) Zikmunda

3) Co znamená slovo askeze (z řeckého 
askésis)?
a)  cvičení (zejména v sebeovládání, ctnos-

tech a v duchovním životě)
b) odpor k jakýmkoliv pozemským rados-

tem a požitkům
c) odpírání si tělesných potřeb (jídla, 

spánku, odpočinku) ze zbožnosti

4) Kolik z pražských arcibiskupů bylo 
jmenováno kardinálem?
a) 4
b) 6
c) 11

5) Jak znělo biskupské heslo salesián-
ského kardinála Štěpána Trochty?
a) Vydržet – překonat – dokončit
b) Práce – oběť – láska
c) Modlitba – oratoř - odpuštění

6) Kdo je označován titulem Učitel círk-
ve?
a) pokřtěný pedagog vyučující na církevní 

škole
b) světec, jehož spisy napomohly hlubšímu 

porozumění zjevené pravdy
c) teolog zabývající se zejména dogmatic-

kou naukou o církvi 

7) Které své učedníky vzal Ježíš na horu 
Tábor a byl před nimi proměněn?
a) Petr, Jan a Bartoloměj
b) Petr, Jakub a Jan
c) Petr, Tomáš a Jan

8) Jakou smrtí zemřel sv. Pavel?
a) Byl sťat
b) Byl ukřižován
c) Byl ukamenován

řešení: 1a, 2b, 3a, 4c, 5b, 6b, 7b, 8a

Připravil Kazimír Večerka
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průzKUM farnosti - výsLedKy ii.

Jak jsme na tom aneb zpráva o dotazníkové akci II
V březnovém Kobylístku  jsme si uvedli ně-
které základní informace o lidu Božím, který 
navštěvuje kostel sv. Terezie v Kobylisích a 
který vyplnil dotazník (bylo to 557 respon-
dentů). Zmínili jsme se o věkových kategori-
ích a o struktuře respondentů podle pohlaví 
a stavu.  Tentokrát se chceme zmínit o ně-
kterých dalších zjištěních.
Jednou z důležitých charakteristik lidí, kteří 
navštěvují náš kostel, je vysoký stupeň do-
saženého vzdělání – více než každý druhý 
má v současnosti dokončené vysokoškolské 
vzdělání (viz následující tabulka), nejvzděla-
nější jsou pak respondenti ve věku 31 – 60 
let.  Na druhé straně je u nás velmi málo 
respondentů s výučním listem – kvalifikova-
ného řemeslníka abys pohledal… Don Bosco 
by se podivil, jak se mu změnila klientela. 

Lidé s pouhým základním vzděláním jsou 
navíc nejčastěji lidé, kteří dosud z důvodu 
nízkého věku ani nemohli dosáhnout vyšší-
ho vzdělání. 
Z hlediska vysokoškolského zaměření tvo-
ří silnou skupinu respondenti technických 
oborů (cca 70 resp.), silně jsou zastoupeni 
absolventi různých filosofických disciplín 
(cca 40 resp.), lékařů a ekonomů je zhruba 
po 30 resp., máme zde zhruba 25 pedagogů 
a 20 absolventů matematicko-fyzikální fa-
kulty, absolventů různých teologických dis-
ciplín, právníků, přírodovědců a absolventů 
zemědělské univerzity je zhruba po deseti 
a také je zde několik absolventů vysokých 
uměleckých škol. No – kvalifikovaně se zde 
může diskutovat o většině oborů – nejeden z 
farníků totiž i na těch vysokých školách učí.

Navíc u nás působí velká síla středoškolsky 
vzdělaných odborníků. Tak např. gymnazis-
tů je více než 50 a za místní farníky se pova-
žuje přes 40 absolventů nějaké průmyslové 
školy. Nemusíme se bát ani o své zdraví – 
mezi námi se vyskytuje cca 25 absolventů a 
absolventek středních zdravotnických škol 
a cca 30 lidí je zase zběhlých v problematice 
ekonomie či účetnictví. Ani umění hudební 
či výtvarné není zanedbáno (cca 5 osob) či 

zběhlost v oblasti knihovnictví či knih (ko-
lem 5 osob), mezi námi se pohybují i respon-
denti, kteří mají střední pedagogické vzdě-
lání  nebo mají povědomost o sociální práci 
(zhruba po 10 lidech). Prostě – máme zde te-
oretiky i praktiky téměř všech myslitelných 
oborů… Je dobré si to uvědomit a poděkovat 
Hospodinu, že hřivny nezůstávají ladem.
Další důležitou kategorií, typickou pro 
návštěvníky našeho kostela, je značné 

Nejvyšší dokončené vzdělání (dle pohlaví)

muž žena celkem

a. č. % a. č. % a. č. %

VŠ 125 56,8 165 49,0 290 52,1

VOŠ 8 3,6 39 11,6 47 8,4

SŠ 47 21,4 104 30,9 151 27,1

vyučen 13 5,9 8 2,4 21 3,8

zákl. vzd 27 12,3 21 6,1 48 8,6

celkem 220 100,0 337 100,0 557 100,0
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množství konvertitů. Vypovídá to o misijní 
úspěšnosti našich salesiánů, a zároveň je to 
velkým podnětem k pastoračnímu zaměře-
ní. Tabulka ukazuje, že zhruba tři čtvrtiny 

respondentů jsou věřícími od dětství, ostat-
ní se označili za konvertity nebo se odpovědi 
vyhnuli.

Největší množství deklarovaných konverti-
tů je ve věkové kategorii 31 – 60 let (26 %), 
ve věkové kategorii nad 60 let hovoří o své 
konverzi 13 % respondentů. V této souvislos-
ti je zajímavé, že právě v této posledně jme-
nované věkové kategorii je podstatně více 
lidí, kteří dosud nepřijali svátost biřmování 
(18 %), než je tomu u kategorie respondentů 
mezi 31 – 60 lety (8 %).  Tento fakt je zřejmě 
způsoben jednak tím, že v současnosti se do-
spělí biřmují současně se křtem (což v dří-
vějších dobách nebylo možné), jednak tím, 

že starší respondenti se snad stydí jít k této 
svátosti s podstatně mladšími lidmi (s tím by 
se něco mělo udělat – vždyť biřmování je vel-
mi důležitá svátost!). 
Respondenti jsou ve své naprosté většině 
věrnými navštěvovateli našeho kostela (pra-
videlně se zde zúčastňuje bohoslužeb 94 % 
respondentů). Respondenti, kteří uvedli své 
nedělní preference bohoslužeb v našem kos-
tele, nejvíce uváděli mši svatou v 9 hodin 
(viz tabulka).

Pro tento Kobylístek dost – příště budeme 
hovořit o důvodech, proč chodíme právě do 
našeho kostela. Už teď si ale řekněme, že 

pro mnohé z nás se toto místo jeví být dru-
hým domovem.

Kazimír Večerka

Konvertita (dle pohlaví)

muž žena celkem

a. č. % a. č. % a. č. %

NE 167 75,9 240 71,2 407 73,11

ANO 42 19,1 53 15,7 95 17,1

nezjištěno 11 5,0 44 13,1 55 9,8

celkem 220 100,0 337 100,0 557 100,0

Preference nedělních bohoslužeb (třídění dle věkových kategorií respondentů)
nad 60 let 31 - 60 let do 30 let neuvedeno celkem

v hod. a. č. % a. č. % a. č. % a. č. % a. č. %

7.30 61 29,6 14 6,0 2 1,8 1 12,5 78 14,0

9.00 76 36,9 139 59,9 76 68,5 3 37,5 294 52,8

10.30 50 24,3 57 24,6 15 13,5 1 12,5 123 22,1

18.30 16 7,8 19 8,2 15 13,5 0 0,0 50 9,0
nezjištěno 3 1,4 3 1,3 3 2,7 3 37,5 12 2,1

celkem 206 100 232 100 111 100 8 100 557 100
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eKonoMiCKá rada farnosti

Hospodaření farnosti v roce 2014
Milí farníci, rád bych vás seznámil se základními údaji hospodaření naší farnosti v uplynulém roce 2014 
a úvodem vyjádřil poděkování všem dárcům a dobrodincům za finanční podporu.

Římskokatolická farnost u kostela sv. Tere-
zie od Dítěte Ježíše hospodařila za období 
roku 2014 se ztrátou – 104.509 Kč. Příjmy 
byly tvořeny převážně z kostelních sbírek, 
osobních darů dobrodinců a pronájmů fary 
ve Zdicích. Fara ve Zdicích slouží pro pasto-
rační aktivity farnosti, salesiánské rodiny a 
také pro skauty.
Sbírky činily celkem 885.400 Kč, z toho část-
ka 455.000 Kč byla odeslána na biskupství 
jako předepsané sbírky v rámci arcidiecé-
ze. Dary tvořily částku 417.525 Kč, kterou 
poskytli převážně místní farníci a příznivci 
kobyliské farnosti. Pronájem fary ve Zdicích 
činil 141.296 Kč (náklady na provoz fary byly 
ve výši 56.179 Kč a náklady na mimořádnou 
havarijní opravu zdi farní zahrady 99.867 
Kč). Ostatní příjmy tvořily částku 50.473 Kč. 
Celkové příjmy farnosti za rok 2014 dosáhly 
výše 1.494.694 Kč.
Náklady na provoz farnosti byly tvořeny tě-
mito položkami: Spotřební materiál tvořil 
částku 163.261 Kč. Jednalo se především o 
liturgické potřeby - svíce, olej, mešní víno, 
liturgické knihy apod. 
Nejvýznamnější položkou byla spotřeba 
energií, která činila 386.550 Kč a byla tvo-
řena spotřebou medií, tj. plynu, elektřiny a 

vody. Služby 293.455 Kč zahrnovaly interne-
tové a webové služby, telefony a nájem fary 
ve Zdicích. Opravy a udržování svěřených 
nemovitostí byly ve výši 186.956 Kč. 
Poskytnuté příspěvky a dary tvořily částku 
566.385 Kč, což především zahrnovalo ode-
slané sbírky na arcibiskupství. Jiné ostatní 
náklady 2.596 Kč se týkaly bankovních a 
správních poplatků. Celkové náklady far-
nosti za rok 2014 činily částku 1.599.203 Kč.
Souhrnné informace byly čerpány z výkazů 
o hospodaření farnosti za období 2014. Uve-
dené výkazy o hospodaření jsou k dispozici 
k nahlédnutí u faráře P. Josefa Brtníka. 
Členy ekonomické rady farnosti (ERF) jsou: 
Miroslav Novák, Veronika Semerádová, 
Petr Novák, Jaroslava Croattiniová. Všichni 
se začínáme hlouběji seznamovat se stano-
vami ekonomických rad farností pražské 
arcidiecéze a se všemi dalšími provádějící-
mi dokumenty pražského arcibiskupství do 
oblasti hospodaření a s příslušnými státními 
nařízeními.
ERF se sešla k ustavujícímu setkání 26. 1. 
2015 a 12. 3., kdy byli členové podrobně se-
známeni s hospodářským výsledkem roku 
2014.

P. Josef Brtník    

OPRAVA: Do tabulky na str. 32 „STAV (třídění dle pohlaví)“ se v minulém čísle vloudila chyba, prosíme, opravte 
si ji – řádek ovdovělý/á má být správně takto: 

muž žena celkem

a. č. % a. č. % a. č. %

ovdovdělý 4 1,8 45 13,4 49 8,8
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Tomáši, jaké to je naskočit za jízdy do 
zaběhnutého týmu, do práce, která zde 
má svoji historii, svoje specifické zamě-
ření, salesiánský styl.  Není problém se 
s kolektivem sžít? Jak se ti pracuje ve 
Vrtuli?  
Na práci v Salesiánském středisku mláde-
že, konkrétně do Vrtule, jsem se moc těšil 
a doufal, že se právě přidám do zaběhlého 
programu s tradicí, ale zároveň s mladým 
duchem, s možností věci měnit.  Po mém 
nástupu se postupně utvrzuji, že moje oče-
kávání bylo správné a tak budu moci v této 
organizaci zužitkovat své dosavadní zkuše-
nosti a zároveň být taky obohacen skvělým 
a stabilním týmem, dobrým vedením a sale-

siánským duchem.

Máš i nějaké služby přímo na ulici? S 
touto prací máš určitě velké zkušenos-
ti, existuje něco, co tě na ulici může pře-
kvapit? 
Nastoupil jsem na pozici hlavně terénního 
kontaktního pracovníka, budu obrážet uli-
ce a sídliště Prahy 8 třikrát v týdnu (Ládví, 
Kobylisy a Bohnice, Palmovka) a jednou za 
týden, tj. pondělí budu mít službu v klubu 
Vrtule. Na druhou otázku mohu odpově-
dět doufám, že ano. „Ulice“ jsou nestabilní 
sloučenina, které je potřeba se přizpůsobit 
jako lezec skále. Někdo, kdo má sice řadu 
zkušeností, ale myšlením již ustrnul, může 

„Ulice“ jsou nestabilní sloučenina 
Na ulicích v Ládví i v Nízkoprahovém klubu Vrtule v Salesiánském středisku mládeže můžete od února 
2015 potkávat nového kvalifikovaného zaměstnance s bohatou praxí v sociálních službách pana Tomáše 
Příhodu. 

Tomáš nastoupil ve Vrtuli do pěkně rozjetého vlaku. Klub totiž od září minulého roku 2014 registruje kromě ambulantní 
činnosti i službu terénní. Činnost pro děti a mládež přímo na ulici, tzv. streetwork, nastartovala již loni Karolína společně 
s Luckou a podařilo se jim samostatný sektor Terén sloučit s klubem Vrtule, což v současné době nese své ovoce. V klubu 
přibývá neustále mnoho mladých lidí, kteří potřebují pomoc nebo hledají kvalifikovanou radu pro jejich složitou situaci. 

Tým Vrtule byl dokonce nominován v tomto roce 2015 na nejlepší tým v sociálních službách a uchází se  spolu s dalšími 
o ČASovanou botu. 
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jen obtížně reagovat na nenadálé situace a 
proměny, tak doufám, že budu překvapován, 
ale ne zaskočen ;-).

Stalo se ti někdy, že ses na ulici bál? 
Octl ses někdy v situaci, kdy jsi nevěděl, 
co máš dělat, jak se zachovat? 
;-))) Ano, dodneška silně vzpomínám na si-
tuaci, která vznikla v začátcích Street fotba-
lových turnajů na Praze 12 – v Modřanech. 
Na tým, co již nějakou dobu chodil na tur-
naje a byl evidentně sparťanský, se přišli po-
dívat i dospělí borci ze Sparty Ultras. Stáli 
na tribuně asi v 10 lidech, pili piva a vodky, 
házeli dělobuchy a dýmovnice. No a fandili 
stylem „zab toho ***“!  Bylo potřeba něco 
udělat, než se to celé rozjede ještě víc. Byli 
jsme tam pouze dva a navíc kolega Matuš 
vypadal jako Bob Marly, tak jsem logicky na 
tribunu šel já. Vybral jsem si toho největšího 
kápa a jal se mu vysvětlovat, kde se ocitli a 
jaké tady obvykle platí pravidla a proč. Bylo 
jasné, že pokud nezaujmu jeho, tak jsme 
skončili, nakonec to dopadlo celkem dobře, 
fotbal se dohrál a s borci se podařilo dohod-
nout kompromisní pravidla.

Dozvěděla jsem se, že jsi vystudoval 
střední stavební školu; co tě přimělo k 
tomu, abys radikálně změnil obor, kte-
rý jsi původně vystudoval. Co ti práce v 
sociálních službách přináší? 
Hlavní motivací byly životní zkušenosti, 
řekněme, že jsem si taky prošel klientským 

obdobím a věcmi s tím spojenými. Po vystříz-
livění z tohoto období jsem se místo vojny 
napsal na náhradní vojenskou službu na 
LDN a tam to všechno začalo. Zjistil jsem, 
že ti lidé, co tam leží, kromě dobré péče po-
třebují i s někým mluvit o tom, co prožili či 
prožívají. Pak po „náhradní vojně“ jsem se 
začal ucházet o své první místo kontaktního 
pracovníka s mládeží. Co mi ta práce dává, 
„hm“ asi neustálé ujišťování o tom, co to zna-
mená být člověk, a to, že jsme všichni omylní 
a občas potřebujeme pomoc.

Pracoval jsi několik let jako kontaktní 
pracovník v mnoha organizacích, aso-
ciacích a můžeš srovnávat. Proč tě zau-
jala práce právě u nás, v Salesiánském 
středisku mládeže? 
Po pravdě, o práci u salesiánů jsem hodně 
stál, od chvíle, kdy jsem přišel do Prahy, 
tenkrát jsem se na kurzech setkával s pra-
covníky Vrtule a měl jsem z nich pocit su-
per týmu. Nicméně v té době to nešlo (bylo 
plno) a první pořádnou nabídku jsem dostal 
tenkrát od Proximy, kde jsem byl zaměstnán 
do teď.

Tomáši, přejeme ti mnoho úspěchů v 
práci a také mnoho spokojených klien-
tů, kterým díky svým velkým zkušenos-
tem můžeš pomáhat. Děkuji za rozhovor

Eva Špačková

Tomáš Příhoda (29. 4. 1979) vystudoval SOU stavební v Olomouci. Jako kontaktní a terén-
ní pracovník prošel mnoha pracovními zkušenostmi v klubu KOTEC, ve společenství JAN, 
v Centru sociálních služeb Praha.  Dva roky působil také v prostředí etnických minorit v 
Evropské asociaci psychoterapie. Od roku 2004 do současnosti pracoval jako poradce v 
Job klubu, dále jako terénní a klubový kontaktní pracovník ve společnosti Proxima Sociale 
o.s./o.p.s. Od února 2015 je zaměstnán jako terénní a ambulantní pracovník v Nízkopraho-
vém klubu Vrtule v Salesiánském středisku mládeže, o.p.s. 



duben 2015 27

boHosLUžby

Vydává farnost sv. Terezie od Dítěte Ježíše, Kobyliské náměstí 1, 
182 00 Praha 8, farnost.kobylisy@sdb.cz
Redakční rada: P. J. Brtník SDB, J. Mrázek, M. Muchová, P. Remeš, 
T. Vyhnánek 
Redakce: F. Reichel, T. Redlich, B. Mimra
DTP: Marie Muchová & Jan Vlasatý; Tisk: TLAMA design
Příští číslo vyjde, dá-li Bůh, 3. května 2015.
Uzávěrka bude v neděli 26. dubna 2015.

Příspěvky posílejte na farnost.kobylisy@sdb.cz nebo do sakristie.
Za obsah článku odpovídá autor, příspěvky nejsou stylisticky upravovány.
Názory autorů nemusí být shodné s názory redakce.
Vyšel: 29. března 2014, náklad: 750 výtisků
Výrobní cena jednoho kusu cca 10,- Kč

tel.: 283 029 141
www.terezicka.cz

Pondělí 6.30 P. Zdeněk Jančařík
  18.30 P. Josef Brtník

Úterý 6.30 P. Josef Brtník
  18.30 P. M. Sklenář, P. J. Vracovský, P. L. Banďouch, P. M. Hobza – pro mládež

Středa 6.30 P. Marek Sklenář nebo P. Martin Hobza
  17.00 P. Ladislav Banďouch nebo P. Josef Kopecký – pro děti
  18.30 P. Jan Vývoda nebo P. Martin Hobza

Čtvrtek 6.30 P. Martin Hobza
  18.30 P. Ladislav Banďouch

Pátek 6.30 P. Jaroslav Vracovský
  18.30 P. Josef Brtník

Sobota 6.30 P. Josef Kopecký
  18.30 P. Josef Brtník nebo P. Ladislav Banďouch

Pravidelné bohoslužby 
neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba
 11.00 v kapli sv. Kláry eucharistická bohoslužba

po - so 6.15 ranní chvály
 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba (v úterý pro mládež)

středa 17.00 eucharist. bohosl. pro děti mladšího školního věku

Pravidelná možnost ke svátosti smíření je denně půl hodiny před večerní bohoslužbou. 
 

Příležitost ke svátosti smíření

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:



březen 
30. po 13.00-17.00 Návštěvy nemocných po domech
  19.10 Setkání rodičů dětí, které se připravují na 1. sv. přijímání (farní sál)
31. út 18.30 Úterky u Terky. Velké setkání. M&M talk show

duben
liché  po 19.15 Hovory o bibli, Jaroslav Schrötter, místnost Emauzy
sudé  út 19.20 Hovory nad Katechismem, Josef Fiřt, farní knihovna
každé út 18.30 Úterky u Terky
do 22. 4. st 17.50 Setkání dětí s rodiči k přípravě na 1. sv. přijímání, kostel
každý pá 18.00 Růženec za mír, pronásledované křesťany a ty, jimž je svěřena moc, kostel
1. st. 14.00-17.00 Velikonoční tvoření v oratoři (pomlázky, vajíčka, dekorace)
  16.00 Svátost smíření pro děti, kostel
  19.15 Ve středu ke Středu – Církev a komunismus (Doc. J. Šebek)
2. čt 9.30 Missa chrismatis, katedrála
  18.30 Památka večeře Páně s umýváním nohou učedníkům
2.-3. čt-pá 21.00-8.00 Zelený čtvrtek. Celonoční bdění v Getsemanech (boční kaple)
3. pá 15.00 Křížová cesta dětí (kostel). Velkopáteční sbírka na Svatou zemi.
  18.30 Velkopáteční obřady
3.-4. pá- so 8.00 Ranní chvály a hodinka četby (boční kaple)
4. so 10.30-20.00 Modlitba u Božího hrobu (boční kaple)
  21.00 Vigilie Zmrtvýchvstání Páně
5. ne  Velikonoční sbírka na Salesiánské dílo
7. út 9.30 Tvoření pro maminky (plstěné hračky a šperky) – klubovna keramiky
9. čt 19.30-24.00 Noční adorace, kostel
10. pá 17.00 Výstav Krista svátostného, příležitost ke svátosti smíření
  19.20 Uvedení do duchovní četby Písma následující neděle, kostel 
11. so 8.00-16.00 Jarní úklidová brigáda ve Zdicích
12. ne 14.00 Klub seniorů: Posezení u kávy a zpívání s M. Miškaříkem, farní sál
  19.30 Setkání konvertitů (farní sál)
13. po 19.15 Společenství živého růžence
14. út 19.30 Večer chval u Terezičky (kostel)
15. st 19.20 Proces areál, informační schůzka otevřená všem, farní knihovna
19. ne 10.30 Křty dětí
  19.30 Setkání pastorační rady farnosti
21. út 9.30 Mamky sobě – Mgr. Hana Imlaufová: Jak stanovit hranice ve výchově
22. st 19.15 Malá společenství - jak začít, rozvíjet, vytrvat, P. Aleš Opatrný, kostel
25.-26. so-ne  Pouť v Libni (výročí 110 let posvěcení kostela)
25. so 16.00 Svátost smíření pro děti, rodiče, příbuzné před 1. sv. přijímáním, kostel
26. ne 10.30 Slavnost prvního svatého přijímání
   Klub seniorů: Návštěva poštovního muzea - Nové Mlýny

květen
1. pá 17.00 Výstav Krista svátostného, příležitost ke svátosti smíření
  19.20 Uvedení do duchovní četby Písma následující neděle, kostel 
5. út 9.30 Tvoření pro maminky (vyrábění z pedigu) – klubovna keramiky
10. ne  Den Matek a také Klub seniorů: Mariánská pouť do Lysolaj
15.-23. pá-so 19.15 Novéna k Duchu svatému, kostel 
18.  po 19.00 Repríza koncertu Prague Cello Quartet, Salesiánské divadlo
23. so  Den Salesiánského centra (alias Den dona Boska)

farní aKtivity


